

(Sir JAMES CRAIG, Gouverneur, 1809.)

" every occasion) to discharge your duty to His Majesty, to promote the interests of His Government, and the welfare of His Subjects committed to your charge, and to maintain, in their just balance, the rights and privileges of every branch of the Legislature; and if any consideration could increase the value of such conduct, it would be derived from Your Excellency's declaration, in which we most cordially unite, that the interests of His Majesty's Government and of His People are inseparable, and by the declaration of your desire to cultivate an entire harmony and good understanding for the further improvement of the prosperity and happiness of the Province, and of Your Excellency's readiness to concur in every measure which may tend to promote these important objects.

" With affectionate attachment to Your Excellency, and sincere gratitude, we tender these our heartfelt acknowledgments for such conduct, for the faithful discharge of Your Excellency's high trust, and for the manifold benefits derived to the Province, from an Administration governed by such principles and conduct which cannot fail to endear the name of Your Excellency to us, and to all classes of His Majesty's Subjects by whom the invaluable blessings which we enjoy under His Majesty's Government, and the happy Constitution of the Province, are justly appreciated."

ORDERED, That the said Address be presented to His Excellency the Governor in Chief by the whole House.—J. C. p. 31.

The Speaker reported, " That the House did, this day, present their Address to His Excellency the Governor in Chief, and that His Excellency was pleased to return the following answer :

" GENTLEMEN,

" Accept my most sincere thanks for this affectionate and kind Address; satisfied of your good disposition to promote the interests of His Majesty's Government, and the prosperity of the Province, I cannot but feel peculiar satisfaction at finding that you so cordially concur in the rectitude of those measures which I have hitherto pursued, with the view of discharging my duty in the promoting of those great objects."—J. C. p. 39.

His Excellency Sir JAMES HENRY CRAIG, Knight of the Most Honorable Order of the Bath, the Governor in Chief, being seated in the Chair, on the Throne, the Speaker of this House commanded the Gentleman Usher of the Black Rod, to let the Assembly know, " It is His Excellency's pleasure they attend Him immediately in this House "

Who being come, with their Speaker,

His Excellency the Governor in Chief was pleased to deliver the following speech :

Gentlemen of the Legislative Council, and Gentlemen of the House of Assembly,

" After so long and so laborious a Session, I feel great pleasure in being able to release you from any further attendance, and that you can return to

" sollicitude que Votre Excellence n'a cessé de montrer en toute occasion, à remplir vos devoirs envers Sa Majesté, à promouvoir les intérêts du Gouvernement et le bonheur de ses Sujets commis à vos soins, et de tenir dans un juste équilibre les droits et privilèges de chaque Branche de la Législature, et si quelque circonstance pouvoit augmenter le prix d'une telle conduite, ce ne pourroit être que la déclaration de Votre Excellence, dans laquelle nous concourons de bon cœur, que les intérêts du Gouvernement de Sa Majesté et ceux de Son peuple sont inséparables, le désir qu'elle manifeste de cultiver une harmonie parfaite et une bonne intelligence pour l'avancement de la prospérité et du bonheur de cette Province, et l'empressement avec lequel Votre Excellence veut bien concourir dans toutes les mesures qui peuvent tendre à promouvoir ces objets importants.

" C'est avec un attachement véritable et affectueux pour Votre Excellence, que nous lui offrons ce témoignage de notre vive reconnaissance pour une telle conduite, pour la fidélité avec laquelle Votre Excellence s'est acquitté de la charge importante qui lui a été confiée, et pour les bienfaits sans nombre dont la Province a été comblée sous une Administration guidée par de tels principes ; Principes et conduite qui ne peuvent manquer de nous rendre cher le nom de Votre Excellence, ainsi qu'à toutes les classes des Sujets de Sa Majesté qui savent apprécier avec justesse les bienfaits inestimables dont nous jouissons sous le Gouvernement de Sa Majesté et l'heureuse Constitution de la Province.

ORDONNE, Que la dite Adresse soit présentée à Son Excellence par toute la Chambre.—J. C. p. 30.

L'Orateur a fait rapport, " Que la Chambre avoit présenté aujourd'hui Son Adresse à Son Excellence, à laquelle elle avoit bien voulu faire la réponse suivante :

" MESSIEURS,

" Recevez mes remerciemens les plus sincères pour cette Adresse affectueuse. Convaincu de votre bonne disposition à promouvoir les intérêts du Gouvernement de Sa Majesté et la prospérité de cette Province, Je ne puis ressentir qu'une satisfaction toute particulière en voyant que vous concourez si cordialement dans la droiture de ces mesures, qui ont été suivies jusqu'à présent dans le dessein de m'acquitter de mon devoir en promouvant ces grands objets.—J. C. p. 34.

Son Excellence Sir JAMES HENRY CRAIG, Chevalier du Très-Honorable Ordre du Bain, le Gouverneur en Chef, étant assis sur le Trône, l'Orateur de cette Chambre a ordonné au Gentilhomme Huissier de la Verge Noire d'informer la Chambre d'Assemblée, " Qu'il est du plaisir de Son Excellence qu'elle vienne le trouver immédiatement dans cette Chambre."

Laquelle étant venue, précédée de Son Orateur,

Son Excellence le Gouverneur en Chef a bien voulu faire la Harangue suivante :

Messieurs du Conseil Législatif, et Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

" Après une Session aussi longue et aussi laborieuse, Je ressens un grand plaisir de ce qu'il est en mon pouvoir de vous affranchir d'une plus longue

Samedi, 15e. Décembre, 1821.

Jeudi, 21e. Mars, 1811.

Saturday, 15th December, 1810.

Thursday, 21st March, 1811.